
UCHWAŁA Nr 311/XXVII/05 

Rady  Miasta Milanówka 

z dnia 27 września 2005 r.  

 

w sprawie: rozpatrzenia skargi z dnia 30 sierpnia 2005r. na działalność Burmistrza 
Miasta Milanówka  

 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  
o samorządzie gminnym (tekst jednolity Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn.
zm.) w związku z art. 229 pkt 3 Kodeksu postępowania administracyjnego (tekst 
jednolity Dz. U. z 2000 r. Nr 98, poz. 1071 z późn. zm.), po rozpatrzeniu skargi na 
działalność Burmistrza Miasta Milanówka w związku z organizowaniem pokazu ogni 
sztucznych z okazji Dnia Milanówka w dniu 4 września2005r., złożonej przez: Ligę
Ochrony Przyrody, Stowarzyszenie na Rzecz Miast-Ogrodów, Milanowskie 
Towarzystwo Kulturalne, Towarzystwo Opieki nad Zabytkami w Milanówku oraz 
stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Miasta i wyjaśnień Burmistrza Miasta 
Milanówka względem tej skargi, Rada Miasta Milanówka  u c h w a l a, co następuje: 

 
§ 1

Powyższa skarga zostaje oddalona z przyczyn określonych w uzasadnieniu 
stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały. 

§ 2

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miasta, zobowiązując
do przygotowania odpowiedzi i przesłania skarżącym odpisu niniejszej uchwały wraz  
z załącznikiem. 

§ 3

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Przewodniczący 
 Rady Miasta Milanówka 
 

Wojciech Wlazło



Z a ł ą c z n i k Nr  1 do Uchwały Nr 311/XXVII/05  
Rady Miasta Milanówka z dnia 27 września 2005 r. 

 

U Z A S A D N I E N I E

W skardze złożonej w dniu 30 sierpnia 2005 r. skarżący zarzucają Burmistrzowi 
Miasta Milanówka, że organizując w dniu 04 września 2005 r. pokaz sztucznych ogni: 

1) naruszył przepisy ustawy o ochronie przyrody w zakresie zakazu umyślnego 
płoszenia i niepokojenia ptaków, 

2) naruszył ustalenia zawarte w Programie ochrony i kształtowania środowiska 
Miasta Milanówka przyjętego przez Radę Miasta Uchwałą Nr 160/XVI/04, 

3) stworzył zagrożenie pożarowe,  
4) wykazał niegospodarność narażając budżet gminy na zbędne wydatki z tytułu

wyłapywania psów zagubionych po fajerwerkach oraz przeznaczenie dużej 
kwoty na rozrywkę o niskim  poziomie ponadto skarżący zarzucają,

5) nie dotrzymał ustnego zobowiązania ograniczenia pokazów sztucznych ogni do 
jednego pokazu w roku, 

6) wykazał lekceważenie ekologiczne i brak troski oraz zrozumienia dla przyrody  
i zwierząt. 

 
RADA MIASTA MILANÓWKA odnosząc się do ww. zarzutów uznała:

Ad.1 W pokazie sztucznych ogni Rada Miasta nie dopatruje się umyślnego działania 
ukierunkowanego na płoszenie i niepokojenie ptaków. 
Ad.2 W „Programie ochrony i kształtowania środowiska Miasta Milanówka” nie ma 
zapisu zakazującego organizowania pokazu sztucznych ogni. Zakaz dotyczy 
organizowania takich pokazów tylko w okresie lęgowym i nie został naruszony. 
Ad.3 Nie został potwierdzony zarzut stworzenia zagrożenia pożarowego. 
Ad.4 Straż Miejska nie zanotowała po pokazie sztucznych ogni strat wśród zwierząt. 
Nie zanotowano też zaginięcia zwierząt domowych i takie zagrożenie nie występowało
zważywszy na porę pokazu (godz. 22.00), tym samym nie wydatkowano dodatkowych 
funduszy na poszukiwanie zwierząt. Wydatkowanie środków na zorganizowanie pokazu 
nie może być uznane za niegospodarność, gdyż środki finansowe pochodziły z wpłat
sponsorów skierowanych na konkretny cel – pokaz ogni sztucznych. Impreza cieszyła się
dużą frekwencją, zebrała wiele pozytywnych opinii. Rada nie czuje się upoważniona  
dowyrażania opinii co do poziomu rozrywki jaką jest pokaz ogni sztucznych. 
Ad.5 Nie zostało potwierdzone złożenie przez Burmistrza zobowiązania o ograniczeniu 
pokazów sztucznych ogni do jednego pokazu w roku.  
Ad.6 Zorganizowanie pokazu w ocenie Rady Miasta nie może być traktowane jako 
lekceważenie protestu niektórych organizacji i brak troski o sprawy przyrody i zwierząt. 
Pokaz ogni sztucznych został przeniesiony z terminu w m-cu czerwcu na termin 
wrześniowy, po okresie lęgowym ptaków. Impreza jest zlokalizowana na obrzeżach 
miasta co ogranicza uciążliwość hałasową dla ludzi i zwierząt. Informacja o czasie  
i miejscu pokazu była przekazywana mieszkańcom z wyprzedzeniem umożliwiającym  
zabezpieczenie zwierząt domowych. Ze złożonego przez Burmistrza wyjaśnienia wynika, 
że w pokazie zadbano o właściwy dobór nagłośnienia tj. odpowiedni podkład muzyczny 
i umiejętne dozowanie natężenia dźwięku podczas pokazu, poczynając od sekwencji 
ogni o najmniejszym natężeniu hałasu co sprzyja oswojeniu się fauny z  dźwiękami. 


